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VRAGEN van GroenLinks van de heer M.T. Gijsbertsen en de heer K.S.N. van der 

Veen betreffende coördinatie duurzaamheid. 

(Binnengekomen: 10 december 2012). 

 

Het college beantwoordt de vragen als volgt: 

 

Groningen, 22 januari 2013. 

 

1. Heeft het college kennisgenomen van de marktanalyse van Boer & Croon, het 

onderzoek van het Klimaatverbond en het genoemde afstudeeronderzoek van Den 

Exter? 

 

Het college kent deze studie. De onderzoekster heeft ook de gemeente Groningen 

geconsulteerd. 

Voor de goede orde merken wij op dat deze studie het energiegebruik van de eigen 

organisatie als onderwerp heeft. Uw vragen richten zich echter op het klimaatbeleid in 

bredere zin. 

 

2. Herkent het college de gesignaleerde problemen op het gebied van regie en 

transparantie in onze gemeente? Zonee, waarom niet? 

 

Wij delen de conclusies en aanbevelingen van de onderzoekers. 

Voor wat betreft het aanstellen van een energiemanager voor de gemeentelijke 

organisatie verwijzen wij naar onze eigen benadering in dezen, die van de ESCO. Wij 

gaan daarin een stap verder dan de onderzoekers aanbevelen en richten ons op een 

gecoördineerde aanpak van al het gemeentelijke vastgoed om het energiegebruik 

hiervan drastisch te verminderen. Parallel hieraan werken wij tevens aan het 

verduurzamen van het energiegebruik van gemeentelijke voertuigen. Dit nemen wij 

mee in de beleidsnotitie duurzame mobiliteit die wij in mei aan de raadscommissie 

willen voorleggen. Over de ESCO kunnen wij in maart of april met u spreken. 

 

3. Herkent het college de gesignaleerde problemen op het gebied van monitoring 

van resultaten? Zonee, waarom niet? 

4. Herkent het college de gesignaleerde problemen op het gebied van aansluiting bij 

andere overheden, ondernemers, organisaties en particulieren? Zonee, waarom 

niet? 

 

Wij beantwoorden deze beide vragen in samenhang. Wij nemen aan dat u met deze 

vragen doelt op het klimaatbeleid als geheel, zoals dat is ingezet door middel van het 

Masterplan Groningen Energieneutraal en het uitvoeringsprogramma Groningen Geeft 

Energie. 
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In de genoemde studie wordt het belang benadrukt van aansluiting bij initiatieven in 

de samenleving op het gebied van duurzaamheid en verder het belang van centrale 

sturing, coördinatie en monitoring.  

Wij ondersteunen van harte dat aangesloten moet worden bij initiatieven uit de 

samenleving. In het coalitie-akkoord hebben wij dit ook expliciet benoemd. Dit sluit 

ook aan bij het signalenrapport "De energieke samenleving" van het Planbureau voor 

de Leefomgeving. Daarin wordt een nieuwe rol van de (rijks)overheid bepleit, te 

weten het uitdragen van een motiverend perspectief dat mensen stimuleert, 

dynamische regelgeving die innovatie beloont en storende regels weghaalt en het 

continue willen leren van de maatschappij. Wij hebben er met het programma 

Groningen Geeft Energie voor gekozen vooral deze faciliterende rol te spelen. Wij 

zetten ons ervoor in daarnaast de dialoog te versterken met partnerorganisaties die 

onze missie op het gebied van energie delen. Voorbeelden zijn de SuikerUnie 

(productie van groen gas en een studie om grote hoeveelheden restwarmte te 

benutten), de bedrijfsvoering van Grunneger Power (een recente extra lening) en de 

Stichting Energy Expo (bevorderen van duurzame mobiliteit). 

Wat monitoring van de resultaten betreft: wij hebben sinds de start van het 

energieprogramma vooral ingezet op het op gang brengen van concrete initiatieven 

m.b.t. energiebesparing en duurzame energie en hebben sindsdien inderdaad nog geen 

kwantitatieve evaluatie uitgevoerd. Wij zullen gemakkelijk beschikbare gegevens 

over het energiegebruik in Groningen blijven gebruiken, maar voor het beoordelen 

van onze inzet oriënteren wij ons eerst op het Energietransitiemodel van het bureau 

Quintel. Dit model is voor heel Nederland tegen relatief lage kosten beschikbaar en is 

al gevuld met veel data over de stad Groningen. Dit model maakt het mogelijk om de 

effecten van de maatregelen te voorspellen en te berekenen zoals die zijn voorzien in 

de vijf sporen van ons energieprogramma. 

 

5. Hoe denkt het college de hierboven aangekaarte problemen op te lossen c.q. te 

voorkomen? 

 

De door u aangehaalde problemen betreffen het energiemanagement van de eigen 

gemeentelijke organisatie, het zoeken van aansluiting bij initiatief uit de samenleving 

en verbetering van samenwerking met de provincie en regiogemeenten. 

Op de eerstgenoemde twee problemen zijn wij hiervoor al ingegaan. 

De samenwerking met de provincie Groningen is ambtelijk al zeer goed, tevens in 

Energy Valley verband. Bestuurlijk willen we dit ook intensiveren, ook al zijn er 

verschillen van inzicht, zoals m.b.t. windenergie. 

Met regiogemeenten zoeken wij samenwerking waar we dat opportuun achten. Dit is 

bijvoorbeeld denkbaar bij de benutting van biomassastromen. 

 

Verder spreekt u zorg uit over "de huidige coördinatie van duurzaamheid vanuit 

RO/EZ" en over een mogelijk te laat opmaken van de balans in 2015. 

Het energieprogramma is fysiek weliswaar gehuisvest op het Zuiderdiep en wordt 

ambtelijk op concernniveau aangestuurd. De aansturing van het overige 

duurzaamheidsbeleid willen wij op korte termijn uitdrukkelijk sterker gaan 

coördineren dan in de afgelopen twee jaar is gebeurd, ook omdat initiatieven de 

afgelopen jaren naar onze mening zijn achtergebleven. 

Het opmaken van de balans m.b.t. het energieprogramma doen wij in 2015 of eerder, 

maar mogelijk kan dit ook continue met behulp van het bovengenoemde 

energietransitiemodel. 


